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SIDE 2 AF 5 Ad 1) Velkomst ved studieleder. 

 

Studieleder takkede for fremmøde og det fremsendte trafiklys. 

Denne evaluering er superrelevant, da det er kurser på den nye 

studieordning. De kursusansvarlige bruger tid på evalueringen, 

studienævnet diskuterer efterfølgende, og begge parter følger op, så 

der kan blive justeret til de kommende studerende. TLS 

understregede, at alle er klar over, at de fremmødte 

holdrepræsentanter er repræsentanter for årgangen.  

 

 

Ad 2) Evaluering af Hoved, hals, bevægeapparatet og embryologi 

Kursusansvarlig: Jørgen Olsen 

 

Gode, velfungerende ting, der skal bibeholdes 

- Forelæsningerne og at de livestreames 

- Brug af polls for at engagere studerende 

- God struktur i SAU-undervisningen, både teoretisk og praktisk 

- Dygtige undervisere og gode dissektionsvejledere 

- Tidlig SAU-undervisning og hyggespot til at teste 

- Interim prøven 

- God oplevelse med anatomi så tidligt i uddannelsen; det gav 

lægeidentitet.  

- Den nye eksamensform 

- JO: Godt at høre og at læse feedback i trafiklyset 

- TLS: Dejligt at høre, at det har fungeret at flytte kurset til 1. 

semester. 

 

Ting, der kræver opmærksomhed for fremtiden 

- Ønske om flere åbningstider i studiesalen, især mens kurset kører 

både for 1. og 3. semester 

- Dissektionskursus kan være kortere og færre gange 

- Ønske om introduktion til dissektionssal fx ved vejleder, og hvad 

der venter en, inden man træder ind første gang 

- Ønske om længere tid mellem SAU 

- Opfordring til, at SAU-underviserne er sat ind i den nye 

studieordning 

- Mht. eksamen opfordres der til, at eksaminatorerne/censorerne 

behandler alle ens og er enige om, hvordan de forskellige dele 

vægtes. JO vil understrege over for eksaminatorer og censorer, 

hvordan eksamen er sammensat, og hvordan de studerende skal 

præstere ift. målbeskrivelsen 

- Opfordring til, at der i Digital eksamen oplyses, at der til mundtlig 



 

SIDE 3 AF 5 eksamen kan være op til to timers ventetid 

- Ønske om mere mangfoldighed blandt eksaminatorer og censorer 

(kun én kvinde) 

- Forlænge adgang til materialer for studerende, der dumper. JO: Vi 

har åbnet igen for de studerende, vi har fået oplysning om 

 

Problemer, der skal/kan/burde forbedres til næste gang, kurset 

afholdes 

- Opfordring til, at dissektionstimerne bliver et mere trygt 

læringsrum, hvor man godt tør stille spørgsmål, og det ikke føles 

som eksamen 

- Enkelte forelæsninger/forelæsere fungerede ikke godt 

pædagogisk. JO og TLS: Det reagerer vi på, fx bliver der skiftet en 

forelæser. 

 

Ad 3) Evaluering af kursus i Lægeliv, Sundhedsvæsenet og Hjerte-

lungeredning 

Kursusansvarlige: Daniel Faurholt-Jepsen og Lars Kloster 

Andersen 

 

De to kursusansvarlige udtrykte ønske om, at man i trafiklyset kan 

se, om kommentarerne kommer fra holdene i København eller 

Køge. Det vil administrationen se på ift. næste evaluering. 

 

Gode, velfungerende ting, der skal bibeholdes 

- Positivt med en blid og varieret start på studiet 

- Spændende forelæsninger, der gav indblik i forskellige karrieveje 

og også forskellige veje gennem studiet 

- Erhvervsdagen var god og bidrog også til indblik i 

mangfoldigheden i livet som læge 

- Hjerte-lungeredningen fungerede rigtig godt med dygtige 

studenterundervisere fra CAMES 

- DFJ og LKA: Godt at høre, at vi lever op til formålet med kurset. 

 

Ting, der kræver opmærksomhed for fremtiden 

- Tydeligere introduktion til kurset og rammesætning fra starten 

- Undgå at have kun en times undervisning efterfulgt af socialt 

samvær tre dage i træk. DFJ/LKA: Vi vil se på planlægning ift. 

kurset næste efterår; vi kan ikke nå det til februar 

- Forslag om at reducere antallet af CV'er, der præsenteres 

- Bedre balance og ønske om flere yngre forelæsere tættere på de 

studerendes alder 

- Opfordring til, at det er aftalt, hvem af forelæserne der fortæller 



 

SIDE 4 AF 5 om uddannelsesvejen for at undgå gentagelser 

- Mere relevant information om forskningsår i stedet for forskning 

generelt 

- Ønske om at høre om muligheder for studiejobs under 

uddannelsen 

- Forslag til mere introduktion til det at være studerende – 

studieteknik, indkøb af bøger, m.m. 

- Forslag til ændring af struktur, så kurset kører sideløbende med 

Tidlig patientkontakt og evt. også anatomi. DFJ/LKA: Godt forslag 

at mikse undervisningen med TPK og anatomi, så I kan starte lidt 

op på disse kurser samtidig. Uddannelsesplanlægningen må se på 

mulighederne. 

 

Problemer, der skal forbedres til næste gang, kurset afholdes 

- Ønske om, at rundvisning ligger første dag 

- Opfordring til, at hvert hold mødes samlet fra start, så alle kan få 

sat ansigt på hinanden også dem, som ikke deltog i rustur 

- Erhvervsdagen – nogle steder vidste ikke, at de studerende kom.  

 

 

Ad 4) Evaluering af kursus i Tidlig patientkontakt og basal etik  

Kursusansvarlig: Tora Grauers Willadsen (TGW) deltog på vegne 

af Gritt Overbeck 

 

Gode, velfungerende ting, der skal bibeholdes 

- Gode forelæsninger 

- God og aktiverende SAU-undervisning  

- Rart, at rapport først skal afleveres efter anatomi-eksamen. TGW: 

Vi har stor forståelse for, at I har anatomi samtidigt. Vi forventer 

ikke, at I går i gang med rapport tidligt, men vi anbefaler det 

- God eksamen 

- Dejligt at møde patienter så tidligt i studiet. En god kontrast til 

anatomi, at man her møder mennesker og ikke blot tænker på og 

taler om krop 

- Besøg hos praktiserende læge gav bedre forståelse og føltes meget 

relevant 

- Godt, når der var længere dage i Køge. 

 

Ting, der kræver opmærksomhed for fremtiden 

- Ønske om mere fokus på case og diskussioner i SAU, og ikke 

gentagelse af teori fra forelæsninger 

- Forslag om at gøre enkelte SAU-sessioner obligatoriske for at øge 

engagementet 



 

SIDE 5 AF 5 - Overvejelse af at slå hold sammen i SAU-undervisningen for 

bedre diskussioner. TLS: Vi diskuterer at slå hold sammen, men det 

vil så være et problem, hvis alle pludselig møder op. TGW: Vi har 

fulgt fremmødet, og det har fx været fint i Køge 

- Bedre information om, at forelæsninger også kan tages på Panum, 

hvis man ønsker det 

- Opfordring til at overveje, om kurset kan flyttes og lægges 

samtidig med Lægeliv og ikke samtidig med anatomi. Det kunne 

måske give bedre fremmøde og højere prioritet af kurset 

- Bedre introduktion og forberedelse af tutorlæger, så de kan give 

relevant undervisning. TGW: Det er et stort arbejde at rekruttere 

tutorlæger. Vi kan forsøge at forberede dem bedre endnu 

- Forslag om, at refusion kan udbetales tidligere, og at grænsen for, 

hvornår man kan få refusion genovervejes. Fx kunne en grænse 

være, at man kan få refusion, hvis cykelafstand er mere end 45 

minutter.  

 

Problemer, der skal forbedres til næste gang, kurset afholdes 

- Forslag om kortere SAU, da 3 timer var svære at udfylde eller 

blev meget detaljeorienterede 

- Ønske om mere uddybende og tydelig eksamensbeskrivelse, fx 

om studerende skal holde oplæg eller ej  

- Ønske om retningslinjer for, hvordan man skal håndtere, at hold 

bliver slået sammen i et lægehus og dermed kommer ud for brud på 

tavshedspligt. 

 

Ad 5) Evaluering af semesteret på tværs 

 

TLS takkede igen kursusansvarlige og holdrepræsentanter for at 

møde op og for de konstruktive forslag. Indkøringen af kurserne på 

den nye studieordning vil blive fulgt tæt og dermed også 

evalueringen af kurserne de første gange. 

 

 

Ad 6) Eventuelt 

Intet under dette punkt. 


